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اعتراض نمایندگان مجلس جمهوری آذربایجان به گرجستان

نمایندگان مجلس جمهوری آذربایجان به ادعاهای ارضی مطرح شده از طرف سیاستمداران گرجستانی درباره «معابد

گارجی» در منطقه «کشیکچی داق» جمهوری آذربایجان واکنش نشان دادند.

به گزارش آران نیوز: به نقل از پایگاه اینترنتی ینی مساوات، طاهر کریملی، رییس حزب وحدت و نماینده مجلس جمهوری
آذربایجان گفت: دوستی جمهوری آذربایجان و گرجستان قدیمی است. ارامنه خیلی دوست دارند که ما را با هم دشمن کنند. ما
به گرجی ها اجازه دادیم که در اراضی ما عید پاک خود را برگزار کنند، اما آنها به ما اهانت کردند و گفتند که ما از آسیای مرکزی

به اینجا کوچ کرده ایم.
این نماینده مجلس جمهوری آذربایجان گفت: ملت جمهوری آذربایجان ساکنان دائمی این اراضی بوده است. اما، گرجی ها
خودشان هم می گویند که از مصر به این منطقه آمده اند. از سوی دیگر ما نیز آثار تاریخی زیادی در گرجستان داریم. اما، ادعای

ارضی مطرح نمی کنیم.
طاهر کریملی درباره گفتگوهای کمیسیون نشانه گذاری مرزهای جمهوری آذربایجان و گرجستان گفت: من می ترسم که این
کمیسیون در مقابل گرجی ها گذشت کند. نباید گذشت شود. نمی توان اجازه داد کسی قانون اساسی مان را نقض کند. باید

دوستی با گرجستان را ادامه دهیم، اما درباره ارضی مان نیز گذشت نکنیم.
فرج قلی اف، نیز گفت: در زمان شوروی، جمهوری آذربایجان به منظور فعالیت کشاورزی ۲۰ هکتار زمین به گرجی ها داده است.
کمیسیون مذاکرات مرزی دو کشور باید این مساله را نیز مطرح کند. ما باید سیاست جدی داشته باشیم. گرجی ها باید به
وضعیت مسجد شاه عباس هم توجه کنند. اگر آنها چنین ادعاهایی مطرح می کنند، ما هم باید این مسایل را مطرح کنیم.

تفلیس هم جزء اراضی جمهوری آذربایجان است و گرجی ها باید از آنجا خارج شوند.
غنیره پاشایوا، یکی دیگر از نمایندگان مجلس جمهوری آذربایجان نیز گفت: ما خواستار این هستیم که نمایندگان مجلس و
شبکه های تلویزیونی گرجستان این مساله را عادلانه مطرح کنند. ما با اعضای گروه دوستی مجلس گرجستان با جمهوری

آذربایجان هم در این باره صحبت کردیم. اما گفتند که ما نمی توانیم در این زمینه دخالت کنیم. این نیز خیلی تاسف بار است.
غنیره پاشایوا گفت: نام آنجا «داوید گارجی» نیست، بلکه «کشیکچی داق» است. این اثر تاریخی، نه در زمان روسیه تزاری و نه
در زمان شوروی متعلق به گرجستان نبوده و متعلق به آذربایجان بوده است. برای ما هم تفلیس و بورچالی خیلی حساسیت

دارد. اطمینان داریم که این مساله در چارچوب منافع ملی حل خواهد شد.
نصیب محمد علی اف، یکی دیگر از نمایندگان مجلس جمهوری آذربایجان نیز گفت: در گرجستان و از جمله در مجلس این
کشور نیروهایی وجود دارند که جمهوری آذربایجان را دوست ندارند. من فکر نمی کنم که ملت گرجی و آذربایجان که متحد
راهبردی هستند، به سطح درگیری برسند. کمیسیون مشترک باید فعالیت کند و به نقطه مشترکی برسد. خوب است که دو
دولت در باره استفاده مشترک از «کشیکچی داق» به تفاهم برسند. اگر این مساله اکنون حل نشود، ممکن است در آینده

نیروهای مخرب از آن سوء استفاده کنند.
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